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Zápis z řádného zasedání AS FaVU ze dne 3. 10. 2018 

3. 10. 2018, 10:00 hod., FaVU VUT, Údolní 244/53, Brno, zasedací místnost č. 325 (U2, 3. NP) 
 
Přítomni: doc. MgA. Filip Cenek, doc. Mgr.A. Lenka Klodová, Ph.D., MgA. Břetislav Malý,  

BcA. Tomáš Plachký, MgA. Pavel Sterec, Ph.D., doc. MgA. Luděk Rathouský, MgA. Jakub 
Tajovský, MgA. Jennifer Helia DeFelice, Mgr. Markéta Žáčková, Ph.D. 

 
Nepřítomni: BcA. Alžběta Chmelíková, BcA. Monika Rygálová, Ing. Jan Krnáč, Bc. Marcela Jirků 
 
Hosté:  doc. MgA. Milan Houser, doc. Mgr. Pavel Korbička, MgA. Karolína Kohoutková, 

MgA. Katarína Hládeková 

 
Program zasedání: 
 

1. Schválení programu zasedání AS FaVU, Cenek; 
2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 4. 9. 2018, Cenek;  
3. Jmenování Volební a návrhové komise pro volbu kandidáta na jmenování děkanem/děkankou 

FaVU VUT pro funkční období únor 2019 – únor 2023, Cenek, Klodová; 
4. Projednání a schválení Organizačních pokynů pro přípravu a průběh voleb kandidáta 

na jmenování děkanem/děkankou FaVU VUT pro funkční období únor 2019 – únor 2023, 
Klodová; 

5. Vyhlášení voleb kandidáta na jmenování děkanem/děkankou FaVU VUT pro funkční období 
únor 2019 – únor 2023, Cenek; 

6. Jmenování Volební komise pro doplňovací volby do AS VUT, Cenek; 
7. Projednání a schválení Organizačních pokynů pro přípravu a průběh voleb studentského 

zástupce FaVU do AS VUT pro funkční období listopad 2018 – listopad 2020, Klodová; 
8. Vyhlášení doplňovacích voleb zástupce Fakulty výtvarných umění VUT do Studentské komory 

AS VUT pro funkční období listopad 2018 – listopad 2020, Cenek; 
9. Volební řád AS FaVU – informace o neschválení v AS VUT a diskuze nad dalším postupem 

fakulty, Cenek, Klodová, Houser; 
10. Průběžná informace k situaci v Ateliéru malířství 1, Houser, Rygálová; 
11. Různé; 
12. Schválení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU, Cenek. 

 
 
 
 
Bod 1: Schválení programu zasedání AS FaVU, Cenek; 
 

Hlasování:  
Pro: 7, Proti: 0, Zdržel se: 0. 
 
Program zasedání AS FaVU byl schválen. 
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Bod 2: Schválení zápisu z řádného zasedání AS FaVU ze dne 4. 9. 2018, Cenek; 
 
Hlasování:  
Pro: 6, Proti: 0, Zdržel se: 1. 
 
Zápis ze zasedání AS FaVU ze dne 4. 9. 2018 byl schválen. 
 
 

Bod 3: Jmenování Volební a návrhové komise pro volbu kandidáta na jmenování děkanem/děkankou 
FaVU VUT pro funkční období únor 2019 – únor 2023, Cenek; 
 
K projednávání bodu se do senátu dostavil Břetislav Malý. Bylo hlasováno o Volební a návrhové komisi, 
která byla předjednána a oslovena na minulém zasedání senátu. Všichni navržení členové s účastí 
v komisi souhlasili: Tomáš Hrůza (předseda komise), Hana Drštičková, Helena Frydrychová, Karolína 
Kohoutková, Luděk Rathouský (členové). 
 

Hlasování:  
Pro: 8, Proti: 0, Zdržel se: 0. 
 
Volební a návrhová komise byla schválena. 

 
 
Bod 4: Projednání a schválení Organizačních pokynů pro přípravu a průběh voleb kandidáta 
na jmenování děkanem/děkankou FaVU VUT pro funkční období únor 2019 – únor 2023, Klodová; 
 
K projednávání bodu se dostavil Pavel Korbička. Lenka Klodová představila pracovní verzi dokumentu 
Organizační pokyny pro přípravu a průběh voleb kandidáta na jmenování děkanem zakotvující 
mechanismus voleb a harmonogram jejich přípravy a vyhlášení. Byly diskutovány úpravy zejm. 
v odstavci Volební prohlášení/Předvolební kampaň. 
 

Hlasování:  
Pro: 9, Proti: 0, Zdržel se: 0. 
 
Organizační pokyny pro přípravu a průběh voleb kandidáta na jmenování děkanem/děkankou 
FaVU VUT pro funkční období únor 2019 – únor 2023 byly schváleny ve znění, které je přílohou 
tohoto zápisu. 

 
 
Bod 5: Vyhlášení voleb kandidáta na jmenování děkanem/děkankou FaVU VUT pro funkční období 
únor 2019 – únor 2023, Cenek;  

Návrh usnesení: Akademický senát Fakulty výtvarných umění VUT (dále jen AS FaVU) na svém zasedání 
dne 3. října 2018 vyhlašuje Volbu kandidáta na jmenování děkanem/děkankou FaVU VUT pro funkční 
období únor 2019 – únor 2023. Organizace voleb se řídí Organizačními pokyny pro přípravu a průběh 
volby kandidáta na jmenování děkanem/děkankou FaVU VUT pro funkční období únor 2019 – 
únor 2023. Volba proběhne dle platného Volebního a jednacího řádu AS FaVU schváleného dne 
27. února 2013. 
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Hlasování:  
Pro: 9, Proti: 0, Zdržel se: 0. 
 
Usnesení bylo schváleno. 

 
 
Bod 6: Jmenování Volební komise pro doplňovací volby do AS VUT, Cenek; 

Dne 7. 11. 2018 proběhne doplňková volba studentského zástupce FaVU do AS VUT, který nahradí 
odstoupivší Martinu Růžičkovou, která v minulých volbách kandidovala jako jediná. Navržené složení 
volební komise: Tomáš Hrůza (předseda); Jennifer Helia DeFelice, Jakub Tajovský. Navržení s nominací 
vyjádřili souhlas. Z dalšího programu jednání senátu se omluvil Pavel Sterec. 
 

Hlasování:  
Pro: 8, Proti: 0, Zdržel se: 0. 
 
Volební komise pro doplňovací volby do AS VUT byla schválena. 
 
 

Bod 7: Projednání a schválení Organizačních pokynů pro přípravu a průběh voleb studentského 
zástupce FaVU do AS VUT pro funkční období listopad 2018 – listopad 2020, Klodová; 
 

Hlasování:  
Pro: 8, Proti: 0, Zdržel se: 0. 
 
Organizační pokyny pro přípravu a průběh voleb studentského zástupce FaVU do AS VUT pro 
funkční období listopad 2018 – listopad 2020 byly schváleny ve znění, které je přílohou tohoto 
zápisu. 

 

 
Bod 8: Vyhlášení doplňovacích voleb zástupce Fakulty výtvarných umění VUT do Studentské komory 
AS VUT pro funkční období listopad 2018 – listopad 2020, Cenek; 

Doplňovací volby do Studentské komory Akademického senátu VUT (dále jen AS VUT) vyhlásil AS VUT 
na svém zasedání dne 25. 9. 2018. Volby probíhají dle Volebního řádu AS VUT (dále VŘ AS VUT) 
registrovaného MŠMT dne 16. 5. 2017, který je uveřejněn v úplném znění na www stránkách VUT na 
adrese: https://www.vutbr.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/vnitrni-predpisy-vut-
volebni-rad-akademickeho-senatu-vut-d145565. AS VUT má 27 členů ve skladbě: 2 akademičtí 
pracovníci a 1 student za každou fakultu a 2 akademičtí pracovníci a 1 student za všechny 
vysokoškolské ústavy a další součásti VUT. Doplňující volby se uskutečňují dle Článku 7, bodu 1 c) 
z důvodu odstoupení studentského senátora FaVU VUT.  
 
Podrobnosti k volbě a časový harmonogram voleb AS FaVU schválil v bodě 7. 
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Bod 9: Volební řád AS FaVU – informace o neschválení v AS VUT a diskuze nad dalším postupem 
fakulty, Cenek, Klodová; 

K bodu se dostavila Katarína Hládeková, zástupkyně FaVU v AS VUT. Předseda AS FaVU, který se na 
jednání AS VUT dostavil, informoval přítomné o průběhu zasedání senátu VUT dne 25. 9. 2018, kde 
došlo k těsnému neschválení předloženého VŘ AS FaVU. LK AS VUT konkrétní doporučení a stanovisko 
pro AS VUT nezaujala a pouze konstatovala, že předpis není v rozporu se zákonem. V průběhu zasedání 
se citovalo vyjádření vedoucího právního odboru rektorátu Mgr. Josefa Sobotky, zejména ty části, 
které se týkaly jednoho volebního obvodu: Co se týče Volebního řádu AS FaVU, pak si dovoluji sdělit 
následující: Asi bych měl začít tím „slonem v místnosti“. Problém jednoho volebního obvodu. Čistě z 
pohledu zákona to není nic v protiprávního. Na druhou stranu v případě jiné nejmenované fakulty je to 
generátor všech problémů. Ano, jsem si vědom toho, že na FaVU je situace zcela evidentně jiná a po 
celou dobu „jednoobvo-dovosti“ si nepamatuji žádný problém, který by to přineslo. Alfou a omegou pro 
posouzení tohoto problému je dle mého názoru poměr akademiků a studentů. Opět, nerad si beru do 
úst (resp. do klávesnice) FA, ale v tomto případě mám zásadní problém se složením senátu, kdy sice je 
rozdělen na komoru akademických pracovníků a studentskou komoru, nicméně z počtu hlasů, které do 
senátu dostaly konkrétní osoby, je na první pohled patrné, že o tom, kdo za akademiky v AS zasedne, 
rozhodli primárně studenti. Postrádám tedy to zásadní – aby senát byl skutečně orgánem složeným ze 
„zástupců“ obou komor. Pokud nechám jednu výrazně početnější skupinu prohlašovat „své“ lidi do 
obou komor, pak se nabízí otázka, nakolik jsou členové komory akademických pracovníků skutečně 
„zástupci akademických pracovníků“. Výše naznačená obava, podpořena bohužel velmi blízkým 
příkladem, tedy není něco, co by bylo explicitně v rozporu se zákonem, pokud ovšem půjdeme po smyslu 
samotné existence tohoto orgánu a „duchu zákona“, pak je namístě se ptát FaVU na to, jak jsou 
rozděleny reálně poměry hlasujících na fakultě... (…) Možná nad rámec své kompetence však považuji 
za nutné opravdu upozornit na připomínku týkající se jediného volebního obvodu. Nechci zasahovat do 
fakultní samosprávy víc, než je třeba a nerad bych, aby bylo bráno v tom smyslu, že pokud se z tohoto 
důvodu neschválilo FA, nesmí se schválit ani FaVU. Naštěstí Vám jako právničce nemusím vysvětlovat 
potřebu vzít v úvahu individuálnost obou případů. Osobně se přiznám, že neznám poměry studentů vs. 
akademiků na FaVU ani to, kolik studentů na fakultě historicky na volby do AS FaVU slyší, a proto asi 
nedokážu jednoznačně říci, že na FaVU je jednoobvodovost neakceptovatelná (navíc v případě, kdy 
nepamatuji žádnou podstatnou kolizi ve vztazích AS FaVU - děkan či AS FaVU - akademická obec). 
Pokud si pomáhám příkladem FA, tak tam byl pro mě argument proti jednoobvodovosti reálný stav, kdy 
při cca 45 akademických pracovnících bylo potřeba pro zvolení do senátu fakulty min. 90 hlasů...tedy 
logicky (a díky matematice i při respektování tajnosti hlasování) i ten poslední člen KAP byl zvolen 
nadpoloviční většinou studentských hlasů. Přiznávám bez mučení, že neznám tyto poměry na FaVU, 
proto si dovoluji nepodat jednoznačné stanovisko zda schválit či neschválit předpis, a naopak apelovat 
na LK AS VUT či na AS VUT, aby právě tyto konkrétní fakta (pakliže je bude mít k dispozici) vzal do 
úvahy při rozhodování. Předseda AS FaVU ve svém vyjádření pro AS VUT přítomné požádal, aby se 
vzhledem k projednávanému bodu bavili o VŘ AS FaVU a situaci na FaVU a ne pouze o situaci na jiné 
fakultě (FA). Rozporoval také argumentaci Mgr. Sobotky, který si ve svém vyjádření pro LK AS VUT 
pomohl příkladem FA, kde bylo při 45 akademických pracovnících potřeba pro zvolení do senátu 
90 hlasů; na statistikách posledních několika voleb na FaVU dokladoval, že situace na FaVU je zcela 
odlišná (poměrem pedagogů a studentů i počtem hlasů nutných pro zvolení do komory akademických 
pracovníků, např. v posledních volbách pro zvolení do KAP AS FaVU stačilo 35 hlasů z počtu 43 AP). 
Předseda AS FaVU přítomným senátorům AS VUT rovněž zopakoval důvody, které vedly k rozhodnutí 
fakulty setrvat u jednoobvodového volebního systému, jenž je na FaVU od jejího založení a který se 
osvědčil. Připomenul rovněž důvody, které AS VUT dostal v průvodním dopise při předložení VŘ AS 
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FaVU. Samotné hlasování AS VUT dopadlo těsně v neprospěch přijetí VŘ AS FaVU, který se tak vrací 
k přepracování do fakultního senátu. Vedení VUT by VŘ fakult rádo sjednotilo (dvouobvodový volební 
systém). Předseda AS FaVU se domnívá, že na fakultě by měla proběhnout anketa (mezi AP), zda o 
jednoobvodový volební systém i nadále stojí (viz např. http://goo.gl/U5dmGe), protože z některých 
interních diskuzí vyplynulo, že tento názor již nemusí být převládající. 

 

Bod 10: Průběžná informace k situaci v Ateliéru malířství 1, Houser; 

Děkan poslal Tomáši Hlavenkovi Vytýkací dopis. Jedná se o vážné napomenutí a legitimní právní nástroj 
řešení situace v zaměstnaneckém pracovním poměru. Erik Dráb studuje nadále v Ateliéru malířství 1 
(dle informací Studijního oddělení). Z pohledu děkana je záležitost uzavřena. Policie ČR případ zatím 
neuzavřela. Vzhledem k tomu, že se situace neodehrála na půdě školy, Policie ČR není povinna vedení 
školy o uzavření případu informovat. AS FaVU ponechá tento bod na programu jednání i nadále. 

 

Bod 11: Různé; 

Děkan informoval o rekonstrukci infrastruktury v okolí areálu školy. Topnou sezónu bude možné 
zahájit až po ukončení rekonstrukce. Výměníková stanice by měla být zprovozněna ve středu 
10. 10. 2018.  
 
 

Bod 12: Schválení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU, Cenek; 
 
Termín příštího řádného zasedání AS FaVU byl navržen na středu 24. října 2018, 10:00, FaVU VUT, 
Údolní 53, Brno, U2/325. Předběžný program: průběžná zpráva o hospodaření fakulty, diskuze nad 
změnami ve složení senátu. 

Hlasování:  
Pro: 6, Proti: 0, Zdržel se: 1. 

Termín příštího řádného zasedání AS FaVU byl schválen (24. 10. 2018, 10:00, Údolní 53, Brno). 
 
 
 
 
Zapsala: Markéta Žáčková  
Schválili: Filip Cenek, Lenka Klodová 
 

http://goo.gl/U5dmGe

